
1

PROTOKÓŁ  Nr 19/2011 
z posiedzenia 

Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług 
z dnia 7 września  2011r. 

Obecni:

1. Dariusz Kur               -  Przewodniczący Komisji
2. Henryk Wójcik          -  Zastępca Przewodniczącego
3  Aleksandra Świeżak  -  Członek Komisji
4. Danuta Opłotna         -  Członek Komisji
5. Adam Wojtyra           -  Członek  Komisji

Zaproszeni goście:

1. Artur Shulze – Dyrektor Oddziału Warszawa Towarzystwa 
Ubezpieczeniowego Concordia 

2. Mieczysława Kaska – pracownik ODR
3. Tomasz Kołakowski – Dyrektor Banku Spółdzielczego oddział w 

Tłuszczu
4. Leszek Banaszek – delegat MIR, sołtys Franciszkowa
5. Monika Geras – pracownik UGK

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący i zaproponował następujący 
porządek:

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
2. Informacja o ubezpieczeniach dla rolników.
3. Sprawy różne.
4. Ustalenie terminu posiedzenia Komisji i sprawy różne.

Proponowany porządek został przyjęty.

Ad1. 

Przewodniczący komisji Pan Dariusz Kur odczytał treść protokołu z posiedzenia 
komisji, które odbyło się w dniu 24.08.2011r., radni zapoznali się z jego treścią i 
przyjęli sporządzony protokół nr 18/2011.
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Ad2.
Zaproszony na posiedzenie Komisji Dyrektor warszawskiego Oddziału Grupy 
Concordia przedstawił radnym i zaproszonym gościom ofertę ubezpieczeń dla 
sektora rolniczego. Prezentacja stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

W trakcie prezentacji radni zadawali pytania.
Radny Wójcik zwrócił się z pytaniem, czy prezentowane ubezpieczenia 
obejmują swoim zakresem szkody wyrządzone przez dziki.

Dyrektor Schulze wyjaśnił, że jeśli dochodzi  do wyrządzenia szkody na polu 
przez dzika, to rolnik powinien wysłać wniosek do Koła Łowieckiego z danego 
terenu. Koło Łowieckie powinno zlecić rzeczoznawcy niezwłoczną wycenę i na 
tej podstawie wypłacane jest odszkodowanie. Pan Schulze dodał również, iż 
Concordia ma w swoim pakiecie ubezpieczenia gwarantujące ochronę prawną, 
które gwarantuje rolnikowi możliwość opieki prawnej np. w momencie 
ubiegania się o roszczenia od Kół Łowieckich. Taka oferta może zostać 
przygotowana i przesłana do Państwa do zapoznania.

Radny Wójcik sugeruje, aby Towarzystwo Ubezpieczeń Concordia rozważyło 
rozszerzenie oferty o właśnie ubezpieczenia dot. zwierzyny leśnej. Radny 
poprosił również o przybliżenie różnic między ofertą Concordii, a innym 
ubezpieczycielem.

Dyrektor Oddziału poinformował, iż sprzedaż ubezpieczeń rolniczych na sezon 
jesienny rozpocznie się 15.09.2011r., dlatego też może podać informacje tylko i 
wyłącznie po zakończonej sprzedaży. Różnica kwotowa wynosiła od 5 do 20%, 
lecz oferta Concordii miała większy wachlarz ofertowy i zakresowy, np. 

− ryzyko gradu – w Concordii niezależnie czy wystąpi na całym polu, czy 
jego części wypłacane jest należne odszkodowanie, natomiast u innego 
ubezpieczyciela, aby właściciel otrzymał wypłatę szkoda musi wystąpić 
na powierzchni 8% w stosunku do całego areału.

− ryzyko ognia – w Concordii niezależnie od czasu wystąpienia pożaru i 
miejsca,

− w Concordii to rolnik określa sumę ubezpieczenia, jest ona stała przez 
cały okres umowy ubezpieczenia, natomiast inna firma ubezpieczająca 
wykonuje kalkulację odszkodowania w dniu wystąpienia szkody.

Pan Leszek Banaszek zwrócił się o podanie informacji, czy istnieją pakiety z 
OC dla rolników i pojazdów mechanicznych.
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Pan Schulze wyjaśnił, iż nie jest to do końca pakiet, gdyż te ryzyka sprzedawane 
są indywidualnie na jednej umowie.

Radny Wójcik – czy można negocjować cenę i zakres ubezpieczenia?

Dyrektor Artur Schulze stwierdził, iż można negocjować cenę i zakres, lecz 
kontakt osobisty z zainteresowanym rolnikiem jest niezbędny  i bardzo ważny, 
gdyż wiele składowych ma wpływ na całkowitą cenę i ostateczne zniżki.

Radna Opłotna poprosiła o informację, jak można ubezpieczyć gospodarstwo 
domowe, którego właściciele nie żyją, lecz według spadku są ustaleni 
spadkobiercy.

Pan Schulze uważa, że prawni spadkobiercy powinni ubezpieczyć 
nieruchomość, chyba, że notarialnie nastąpi zrzeczenie się spadku. Jedna osoba 
ubezpieczy wszystko i pozostali spadkobiercy będą ubezpieczonymi. 

Ad 3. 
Przewodniczący Komisji Dariusz Kur zwrócił się do Moniki Geras, aby 
przedstawiła się radnym.

Monika Geras  poinformowała radnych, iż pracuje w Wydziale UGK Urzędu 
Miejskiego w Tłuszczu  i zajmuje się sprawami, które wiążą się z rolnictwem 
oraz z ochroną środowiska.

Pani Mieczysława Kaska przekazała bieżącą informację z Ośrodka Doradztwa 
Rolniczego. W związku z przeprowadzanym szacowaniem strat w 
gospodarstwach rolnych na terenie Gminy Tłuszcz po silnych opadach deszczu 
wpłynęło 112 wniosków. Na pomoc rządową mogą liczyć tylko ci rolnicy, 
którzy są ubezpieczeni w KRUS'ie, biorąc pod uwagę, iż posiadają 
ubezpieczenie upraw do 50% i straty w rocznej produkcji rolnej musiały 
wynieść 30%. Wtedy  rolnicy mogą ubiegać się też o pomoc z Ośrodka Pomocy 
Społecznej. Niestety niewiele gospodarstw uzyskało straty przekraczające 
wyznaczony limit, dodatkowo również pomniejszają wartość strat. Kryteria są 
bardzo rygorystyczne. Obecnie robione jest zestawienie uwzględniające 
wnioski, które spełniają warunki i zostanie ono wysłane do Wojewody 
Mazowieckiego.

Monika Geras dodała, że rolnicy, którzy się zakwalifikowali do 30 września 
2011r. muszą złożyć wniosek  do OPS o zasiłek celowy. 
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Pisma korespondencyjne:

Pisma korespondencyjne z dnia 23 sierpnia 2011r. zarejestrowane w dzienniku 
korespondencyjnym pod nr 3563 i 3562 dotyczące powołania Komitetu 
Społecznego Budowy Drogi Kury – Rudniki – załącznik nr 2 i 3 do 
niniejszego protokołu. Komitet Społeczny zwraca się o dalsze poparcie 
inicjatywy społecznej dot. budowy drogi gminnej Kury – Rudniki, o 
zarezerwowanie środków w budżecie na rok 2012r. na rozpoczęcie prac 
wyjaśniających sytuację dokumentacyjno – prawną drogi Kury – Rudniki 
oraz o wyjaśnienie sprawy dotyczącej funduszu sołeckiego na 2012r. 
przeznaczonego wstępnie na dokumentację projektową tej drogi.

Komisja uważa, iż jest to cenna i pozytywna inicjatywa.

Radny Wojtyra przybliżył sytuację z jaką borykają się mieszkańcy, którzy 
przejęli inicjatywę i w ramach prac społecznych chcą pobudować drogę Kury – 
Ołdaki. Wyjaśnił, że droga o którą chodzi ma około 3,5km do granicy z Gminą 
Strachówka i na znacznym odcinku jest już utwardzona. Aby ją pobudować 
należy wykonać dokumentację projektowo – techniczną i w chwili gdyby 
pojawiły się środki finansowe należałoby to zlecić. Radny dodał, iż należałoby 
również uregulować sytuację prawną działek z niektórymi właścicielami. 
Starostwo Powiatowe w Wołominie również jest zainteresowane modernizacją 
tej drogi, ale po jej przejęciu, a w zamian Powiat oddałby Gminie obecnie drogę 
powiatową w Jaźwiu. Również Gmina Strachówka chciałaby włączyć się w 
wykonanie poprawy drogi Kury – Rudniki, gdyż chciałaby mieć odpowiednią 
komunikację w tę stronę Powiatu.
Radny Wojtyra uważa, iż należy zawiązać porozumienie trójstronne Gminy 
Tłuszcz, Gminy Strachówka i Starostwa Powiatowego w Wołominie oraz jeśli 
pojawiłby się w budżecie jakieś środki finansowe to należałoby je przeznaczyć 
właśnie na rozpoczęcie prac drogi Kury – Rudniki.
Wnioski zgłoszone przez radnych:

1. Komisja wnioskuje o wycenę przygotowania dokumentacji projektowo – 
technicznej drogi Kury – Rudniki.

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.

2. Komisja wnioskuje o zorganizowanie spotkania Burmistrza Tłuszcza z 
Wójtem Strachówki, Starostą Wołomińskim, aby zostały ustalone 
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warunki i możliwości współpracy dotyczące budowy drogi Kury – 
Rudniki.

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.

3. Komisja wnioskuje o zabezpieczenie środków finansowych na wykonanie 
projektu wykonania ul. Tłuszczańskiej w Chrzęsnem. Uzasadnienie 
radnego Wójcika do ww. wniosku: Zawalenie się głównego mostu 
melioracyjnego, który został naprawiony prowizorycznie i w momencie 
wzmożonych opadów odetnie dojazd mieszkańców w ogóle ze swoich 
posesji. Na grunty została utworzona księga wieczysta. W głównej mierze 
chodzi o bezpieczeństwo mieszkańców. Szacunkowy koszt projektu to 
około 80 000,00zł. Bez projektu nie można wystąpić o dofinansowanie 
zewnętrzne.

Przewodniczący Komisji poddał wniosek pod głosowanie:
Wniosek został odrzucony stosunkiem głosów 2 – za, 3 – przeciw.

4. Komisja wnioskuje o podział środków budżetowych z ul. Borówkowej 
kwota 100% wynosi 160 700,00zł na dwa cele:

- kwotę 80 700,00 zł na poprawę przejezdności ul. Borówkowej - odcinek do 
lasu;
- kwota pozostała 80 000,00zł, aby została przeniesiona na udrożnienie i 
odmulenie zbiornika retencyjnego  w Chrzęsnem. Uzasadnieniem są obecne, 
negatywne warunki sanitarne.
Przewodniczący Komisji poddał wniosek pod głosowanie:
Wniosek został odrzucony stosunkiem głosów 2 – za, 3 – przeciw.

5. Radna Opłotna wnioskuje o zagęszczenie walcem nawierzchni wysypanej 
gruzem na ul. Mostowej 9a, 9b, 9c w Jasienicy.

Przewodniczący Komisji poddał wniosek pod głosowanie:
Wniosek został przyjęty stosunkiem głosów 4 – za, 1 – wstrzymujący się.

6. Radna Opłotna wnioskuje o ustalenie faktycznej sytuacji zasypanego 
rowu gminnego przy ul. Żytniej w Jasienicy. Radna prosi o sprawdzenie, 
czy ten rów został faktycznie zasypany i czy jest naniesiony w 
dokumentacji.

Przewodniczący Komisji poddał wniosek pod głosowanie:
Wniosek został przyjęty stosunkiem głosów 4 – za, 1 – wstrzymujący się.

7. Radna Świeżak Aleksandra wnioskuje o naprawę zapadniętej nawierzchni 
chodnika przy ul. Podkowińskiego 34 w Mokrej Wsi.

Przewodniczący Komisji poddał wniosek pod głosowanie:
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Wniosek został przyjęty stosunkiem głosów 4 – za, 1 – wstrzymujący się.

8. Radny Wojtyra wnioskuje o naprawę dwóch  przepustów (w Grabowie i 
w Rudnikach). Wniosek ten był już zgłoszony przez radnego na ostatniej 
Sesji.

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.

9. Radna Świeżak Aleksandra wnioskuje o wykoszenie krzaków przy ul. 
Wesołowskiego i ul. Kameralnej w Mokrej Wsi.

Przewodniczący Komisji poddał wniosek pod głosowanie:
Wniosek został przyjęty stosunkiem głosów 4 – za, 1 – wstrzymujący się.

Komisja wnioskuje o zaproszenie na najbliższe posiedzenie komisji dyrektora 
ZGKiM Mariusza Dębińskiego w następujących sprawach: melioracja rzeki 
Cienkiej, sortownia w Wólce Kozłowskiej i przygotowanie do utrzymania 
zimowego dróg gminnych.

Termin kolejnego spotkania komisja ustaliła na dzień 28.09.2011r., godz. 9.00.

Na tym protokół zakończono.

                                                                    Przewodniczący Komisji 

                                                                             Dariusz Kur 

Dokument utworzony przez: Karolina Gajcy
Data utworzenia dokumentu: 06.09.2011r

 

  

   


